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PROTOKÓŁ  
z obrad XI Sesji Rady Gminy Sorkwity 

z dnia  27 września 2019r.  
  
Początek posiedzenia godz.900. 
Zakończenie obrad godz.1220 
Obecnych radnych 14 (nieobecni na posiedzeniu: M. Krysiak) 
Obecnych sołtysów 18( nieobecni na posiedzeniu A. Ciechanowicz, J. Kulmaczewska) 
Podjęto uchwały od  Nr XI/75/2019 do Nr XI/81/2019. 
 
 

Porządek posiedzenia. 
 
 

Dot. pkt. 1  Otwarcie sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram XI sesję Rady Gminy Sorkwity.                                 
W naszym przypadku ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych. Stwierdzam, że w sesji uczestniczy                                          
13 radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada Gminy może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
Witam serdecznie wszystkich  Pana Wójta Józefa Maciejewskiego, zaproszonego gościa Wicestarostę Mrągowskiego, 
Pana Pawła Długoborskiego, Panią Skarbnik, Panią Sekretarz, Panią Mecenas, kierowników jednostek organizacyjnych, 
sołtysów, radnych,  oraz pracowników urzędu  i mieszkańców.  
 
 910-  doszedł radny S. Książkiewicz.- obecnych 14 radnych.  
 
Dot. pkt.2   Zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad. 
 
 Przewodnicząca Rady Mariola Plichta – odczytam porządek obrad dzisiejszej sesji i proszę                                
o zgłaszanie wniosków w porządku obrad.  
 
  1. Otwarcie sesji i ogłoszenie porządku obrad 
  2. Zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad. 
  3.Przyjęcie protokołu z X  sesji .  
  4. Informacja Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o podjętych działaniach Komisji w I półroczu 2019r.  
  5.Informacja Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Sorkwitach na temat działalności w I półroczu 2019r.  

6.Informacja Zakładu Obsługi Szkół  w Sorkwitach na temat działalności w I półroczu 2019r.  
   7.Informacja Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sorkwitach na temat działalności   w I półroczu 2019r.  
   8.Informacja z  realizacji budżetu gminy za I półrocze 2019r.  
   9.Podjęcie uchwał w sprawie:  
            a) zmiany budżetu Gminy Sorkwity na 2019 r. uchwalonego uchwałą Nr III/17/2018 z dnia  21 grudnia 2018r. 
            b) zmiany uchwały Nr III/16/2018 Rady Gminy Sorkwity z dnia 21.12.2018r. w sprawie uchwalenia WPF  
                 Gminy Sorkwity na lata 2019-2032 
            c) ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych. 
            d) wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu w obrębie Borowo. 
            e)wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu w obrębie Borowo.  
            f) likwidacji jednostki budżetowej pod nazwą Zakład Obsługi Szkół. 
            g) ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania na  
                 terenie gminy miejsc sprzedaży napojów alkoholowych 
10. Interpelacje i wnioski radnych. 
 11.  Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
 12.  Informacja Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie między sesjami. 
13. Sprawy różne. 
14. Zamknięcie sesji 

Przewodnicząca poinformowała obecnych na sesji ,ze na podstawie art. 13 ust. 1 i 2 Rozporządzenia Parlamentu 
Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z 
przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 
95/46/WE (Dz.U.UE.L. z 2016r. Nr 119, s.1 ze zm.) - dalej: „RODO”- właściciel urządzenia nagrywającego do obsługi 
Rady Gminy informuje, że sala konferencyjna w urzędzie jest objęta monitoringiem. Czyli jeśli Państwo decydują się 
na uczestnictwo w sesji, muszą wiedzieć o tym że obraz jest nagrywany jak i również dźwięk.  
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Wójt Gminy Sorkwity Józef Maciejewski- wręczył medal ”Przyjaciel Sorkwit ” dla Marcina Nosek za zaangażowanie 
w popularyzacji medialnej i promocji imprez gminnych.  
 
Wicestarosta Paweł Długoborski- dziękuję za zaproszenie. Po pierwsze chciałbym zgłosić wyrazy współczucia 
pogorzelcom z gminy Sorkwity. Sprawa ta za pośrednictwem Wójta dotarła do Rady Powiatu Mrągowskiego, który z 
kolei na ostatniej swojej sesji podjął uchwałę w sprawie pomocy finansowej pogorzelcom w ten sposób, że przekażemy 
środki do Wójta Gminy Sorkwity i będą one dalej rozdysponowane na rzecz osób potrzebujących.  Jednak musze 
państwu powiedzieć, że wydarzenie jakim było  podjęcie uchwały – jest to dla mnie sprawa wstydliwa, że musze o tym 
mówić akurat na posiedzeniu Rady, ale…Rada Powiatu podejmując tę uchwałę jednocześnie nie podjęła uchwały 
dotyczącej zmian  budżetu w powiecie mrągowskim. To jest sytuacja wręcz kuriozalna, która została doprowadzona 
głosami radnych PSL-u, PIS-u, KO kiedy nie wyrażono zgody na jakikolwiek działania w obrębie budżetu, wszystkie 
uchwały w tym zakresie zostały odrzucone do procedowania. Jest to sytuacja w której uchwała dotycząca pomocy 
pogorzelcom jak i uchwała dotycząca podarowania środków na działalność PZD ale również sprawa dotycząca dużej 
inwestycji w Powiecie Mrągowskim czyli remont mostu na rzecze Dajna. Nie można w tej chwili rozpocząć inwestycji 
bo środki zostały zablokowane przez radnych, nie mówiąc już o innych ważnych sprawach jak np. zablokowanie 
przesunięcia środków w dziale opieki społecznej na możliwość wygospodarowania programu 500+, który jest 
skierowany do wychowanków domu pomocy społecznej, ale także nie ma możliwości dofinansowania ze środków 
PEFRON zakupu 3 autobusów na terenie Powiatu Mrągowskiego, na pytanie dlaczego tak jest-nie, bo nie, bo opozycja 
jest grupą 10-osobową i postanowiła, że tak to zrobią. Myśmy na stronie internetowej powiatu  umieścili informację 
jakiego rodzaju zadania nie zostaną wykonane w związku z tak podjętą uchwałą. Zwróciliśmy się w dniu wczorajszym 
z apelem do radnych Powiatu o zwołanie sesji nadzwyczajnej aby można było te sprawy omówić, ale ponieważ w 
\radzie Powiatu są nasi wybrańcy, w tym tez radni z gminy Sorkwity za państwa pośrednictwem zwracam się z apelem 
o próby lobowania wśród swoich radnych wykonywania swoich obowiązków, polegających na działaniach na rzecz 
ogółu.  My nie ukrywamy, że tego typu działania maja prawo mieć miejsce wtedy kiedy przyświeca im idea innego 
kierunkowego działania, pozwalającego na wybranie pomiędzy dwoma możliwościami funkcjonowania. Dla Gminy 
Sorkwity ważna była droga związana z miejscowością Rybno, uwierzcie Państwo, że wyjęcie tej drogi z planów 
inwestycyjnych w tym roku nie było podyktowane tym, że myśmy chcieli komuś lub czemuś zrobić na złość, tylko 
projekt na ta drogę nie obejmował obszaru zurbanizowanego, czyli obszaru obejmującego miejscowość. Musi być to 
doprojektowane. My pochylamy się nad problemami, które tu występują szczególnie w zakresie drogownictwa, bo 
Państwo sa zawsze tym zainteresowani i w wielu przypadkach wykonywane przez nas prace mogę być oceniane jako 
wykonywane wolno lub w nie takim wymiarze kierunkowym, ale to zawsze jest podejmowany wybór. Jeśli robimy cos 
w jednym miejscu to oczywiście w tym samym czasie prac w innym miejscu nie możemy wykonać. Wiele rzeczy, które 
są w tej chwili wykonywane w zakresie prac drogowniczych, są również pracami , które sa wykonywane w kategoriach 
awarii w związku z tym to też w jakiś sposób powoduje brak możliwości aktywnego działania, co wcale nie oznacza ,że 
nie moglibyśmy przyjrzeć się możliwości wypracowania nowych form funkcjonowania PZD. Pan Dyrektor został dziś 
zaproszony na posiedzenie , nie potrafię odpowiedzieć Państwu w tej chwili dlaczego go nie ma, będę to wyjaśniał po 
powrocie do Mrągowa. W zakresie funkcjonowania tych najbliższych spraw, które są Państwu bliskie wszystko w 
zasadzie zależy od tego w jaki sposób powiat będzie mógł ustalić swój budżet, ponieważ bez zmian w budżecie nie 
jesteśmy w stanie wielu rzeczy zrobić. Wszyscy wiemy, że jest cos takiego jak sprawozdawczość  i ta sprawozdawczość 
jest związana chociażby z 30 września z końcem kwartału, a my jesteśmy w dużym kłopocie , ponieważ przez 
niefrasobliwość radnych tego typu rzeczy maja miejsce. Szkoda ze akurat o tych sprawach musze mówić akurat na 
państwa posiedzeniu, ze np. .Wojewoda uchylił uchwałę dotyczącą funkcjonowania tzn. zmuszającą zarząd Powiatu do 
uruchomienia klas I w Zespole-Oświatowo –Sportowym BAZA. Postanowiono uchwałą Rady Powiatu zmusić Zarząd 
Powiatu do uruchomienia klasy 4 SP dla 3 uczniów, klasy I LO w jednej klasie miało być 5 uczniów a w drugiej 7. To 
jest koszt generujący dodatkowe 240 tys zł.  Szkoła Mistrzostwa Sportowego nie dbała, nie wykazywała chęci 
przyciągnięcia uczniów do swojej szkoły. Jeżeli z 40-paru absolwentów gimnazjum tej szkoły, do szkoły 
ponadpodstawowej aplikuje raptem 14 uczniów to coś jest tutaj nie tak… chciałbym  raczej mieć możliwość spotykania 
się z Państwem  i rozmawiania o sprawach pozytywnych  o tym wszystkim  co próbujemy rozwiązywać, przed takimi 
problemami stoimy na co dzień. Jednym z ważnych problemów który pojawił się w sferze funkcjonowania powiatu tj. 
dostosowywanie sieci połączeń autobusowych, zgodnie z nowym programem rządowym. Tam jest kruczek , który 
mówi o tym, ze uruchamianie nowych połączeń może następować na liniach, które nie funkcjonują minimum 3 
miesiące lub sa liniami, które wydłużają trasę dotychczasowego funkcjonowania linii autobusowej.  Wydział 
komunikacji który przeprowadził analizę pokazał przykład, że chociażby otworzyć nową linie autobusową na trasie 
Lelek- Tałty- Mikołajki- Mrągowo to rzeczywiście miedzy Lelkiem a Tałtami nie było połączenia i mielibyśmy 
możliwość utworzenia linii autobusowej do Mrągowa ale na trasie Tałty-Mrągowo czy Mikołajki-Mrągowo 
funkcjonuje już kilku przewoźników. W związku z tym danie jednemu przewoźnikowi dopłaty –przy busach to około 2 
zł, przy autobusach to około 4 zł, spowodowało by to nieuprawnione jak gdyby wspomożenie konkurencyjne.  My 
rozpatrując te rzeczy zauważyliśmy, że takich problemów nie obserwujemy jeśli biorą one udział w charakterze 
powołania nowej linii. Natomiast biorąc pod uwagę co jest bardzo ważne dowóz dzieci do szkół ponadpodstawowych, 
dyrektorzy szkół otrzymali zadanie, aby rozpatrzeć czy istnieją jakieś problemy do rozważenia w tym w zakresie , 
doszło nawet do bardzo przyjemnej rzeczy ,ze przewoźnik w gminie Piecki sam wystąpił z apelem do szkół aby 
wskazać mu w jaki sposób on ma lepiej dostosować dojazd. Szkoły zostały zobowiązane do wydłużenia czasu pracy 
czytelni, bibliotek szkolnych aby można było w odpowiednich warunkach oczekiwać na powrót ze szkoły do domu. 
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Jest możliwość skorzystania z bursy międzyszkolnej oraz obiadów. Ja dziękuje jeszcze raz za zaproszenie , jeśli 
Państwo maja do mnie jakieś pytania to odpowiem. 
 
 
Radna Maria Gałązka- Szanowni Państwo., Panie Starosto.. kilka słów na temat drogi w Maradkach. Jak Pan zapewne 
pamięta, jak był Pan ostatnio u nas, wówczas był tez Pan Dyrektor PZD poruszałam temat bardzo złego stanu drogi w 
Maradkach. Po wymianie pism pomiędzy urzędem Gminy w Sorkwitach, bo nie powiem, ze strony naszej –urzędu- też 
były prośby, monity,  były prośby takie również ze strony Pani Sołtys z Maradek. Miałam nadzieję, że będzie wszystko 
zrobione.  Pismem z dnia 20.05.2019r jako odpowiedź( pismo jest podpisane przez Pana Dyrektora PZD) w punkcie 2 
czytam, że ..pytając czy droga spełnia wymogi – czytam: pobocza, rów,  pozostałe elementy opasa drogowego ww. 
drogi nie spełniają wymogów RM Transportu i Gospodarki Morskiej z dnia 2.03.1999r w sprawie warunków 
technicznych jakiem powinny odpowiadać drogi publiczne….w związku z tym Panie Starosto mam pytanie –skoro 
droga nie spełnia wymogów to nie powinna być zamknięta? Powinna być, prawda? Skoro pan Dyrektor na piśmie 
potwierdza mi fakt, że jest świadom stanu drogi to ja pytam od 20 maja…ja sobie zdaję sprawę z tego ,że Pan nie jest 
odpowiedzialny bezpośrednio za to, dlatego proszę nie odczytywać tego jako zarzuty pod Pana adresem, ale mam 
nadzieję ,że w tej kwestii cos Pan pomoże. Sytuacja ma się tak, owszem podjęto działania, położono rury, zasypano je i 
..zrobiono problem, nie ten sam, nie taki sam, ale inny… po prostu przeprowadzono remont w ten sposób, że przy dużej 
ulewie na drodze robi się kałuża po której mogą pływać kaczki, bo woda się zatrzymuje, nie jest odprowadzana. 
.prawda pani sołtys?  
Wicestarosta Paweł Długoborski- w tej sprawie interpelował na ostatniej sesji Powiatu Pan …, sprawa jest nam znana 
i jeśli  Pani pozwoli to ja odpowiem na piśmie na wszystkie elementy tej całej sprawy.  
Radna Maria Gałązka- tak, ale proszę wziąć pod uwagę to, że na piśmie jest-droga nie spełnia wymogów.. po drodze 
poruszają się ludzie, a poruszając się tam mogą stracić zdrowie i życie. Jeśli chodzi o jakieś większe nakłady czy 
inwestycje to wydaje mi się ,że ..ja tutaj nie chce nikogo oceniać, ale jeśli jest problem to trzeba go dokładnie 
przeanalizować i podjąć konkretne działania, bo jeśli się robi szybko, z doskoku to, to nie obniża kosztów tylko 
podwyższa. W związku z ten argument, że nie ma środków –ja rozumiem, bo w Gminie Sorkwity też nie ma za dużo-
ale do mnie taki nie dociera, a nie może dotrzeć Chociczy z tego względu, że problem nie wyskoczył wczoraj, on trwa 
od wielu lat i co przez wiele lat nie było środków czy nie było chęci…  
Wicestarosta Paweł Długoborski- jednego i drugiego… ja wcale nie zamierzam się tłumaczyć za tych co robią cos 
źle.. ja sobie zapisałem cała sprawę i na ręce Pani Przewodniczącej złożę odpowiedź w tej konkretnej sprawie.  
 
Radny Zygmunt Duda- chciałbym w tej sprawie troszkę wyjaśnić…Pani chodziło wcześniej o to żeby zasypać ten 
rów,jest zasypany i widomo, że w tej chwili dopóki trawa w tym miejscu nie wyrośnie to woda która na tym żwirze 
spadnie to musi gdzieś spłynąć, tam wyraźnie widać na przejściach, gdzie jest wjazd do domu woda w trawie zostaje, a 
z drogi spływająca rzeczywiście spływa, być może kratka jest tylko niedrożna?.. Moim zdaniem to na zakręcie trzeba 
by było rów przedłużyć ze 3m tylko rurą, bez barierki i wtedy będzie bezpiecznie, bo inaczej nie zrobi się tam nic.  
Sołtys Monika Kordal- tam potrzebna jest trawa przy tym rowie , przy wjeździe do pana Ł. Dokładnie… 
Radny Stanisław Ochnik- chciałbym zapytać czy ruszyło coś w sprawie niedokończonego chodnika w Burszewie? 
Problem trwa tam od kilku lat. Jest zaczęty, wjazdy do bram rozkopane i prosiłbym o wyjaśnienie jakieś w tej sprawie.  
Radny Zygmunt Duda- czy droga w Rybnie będzie projektowana dalej? 
Wicestarosta Paweł Długoborski-tak. My wstawimy ja do projektu roku 2020, wiadomo ,że tego nie robi się 
bezkosztowo. Trzeba doprojektować ten kawałek, a kiedy wstawiano ta drogę do projektu było powiedziane –nie ma 
sprawy droga jest to się doprojektuje-a nie ma tak, że się doprojektuje to trzeba zrobić zgodnie z ustawa                           
o zam.publ. przejść przez całe procedury. Będziemy nad tym pracowali w budżecie roku przyszłego.  
Radna Barbara  Zmitrowicz-Wiszniewska- jestem mieszkanka Starego Gielądu, miejscowość jest akurat wzdłuż 
drogi powiatowej. Pół roku temu prosiłam o pochylenie się nad kwestia chodnika i chciałabym wiedzieć czy sa jakieś 
bliższe plany poprawy jego jakości, bo jest naprawdę w fatalnym stanie. A druga rzecz na przyszły rok złożyliśmy jako 
mieszkańcy prośbę o wymianę nawierzchni chodnika w centrum wsi, która jest w fatalnym stanie , prośba o wsparcie 
finansowe bo sami tego nie zrobimy. 
Wójt Gminy Józef Maciejewski- stosowny wniosek został już złożony. Propozycja o dofinansowanie w budżecie 
Powiatu na rok 2020. 
Radny Sylwester Książkiewicz- w poprzedniej kadencji wnioskowaliśmy o poprawę nawierzchni odcinka drogi 
Polska Wieś –Gązwa. Czy w tym temacie cos się dzieje? Odcinek jest naprawdę tragiczny.  
Wicestarosta Paweł Długoborski- z tego co kojarzę to cos w tym temacie się dziej. Ubolewam nad tym, że nie ma 
pana Langowskiego , nawet nie wiem na co mnie dzisiaj tutaj wystawił.. zapisałem informację, zorientujemy się i 
udzielimy odpowiedzi.  
Radna Maria Gałązka- proszę o przekazanie Panu Dyrektorowi ,ze wiele razy składaliśmy pisma o przycięcie starych 
gałęzi, które podczas wichur stwarzają poważne zagrożenie.. Droga Jędrychowo i w ogóle temat dotyczy wszystkich 
dróg powiatowych na terenie gminy. Zakrzaczenia i wykaszanie.. 
Radny Zygmunt Duda- co z druga częścią internatu w Rybnie? Sa jakieś zamiary, plany na to?  
Wicestarosta Paweł Długoborski- Rybno jest dla nas ważnym tematem. Jesteśmy po wstępnych rozmowach ze 
Stowarzyszeniem , które prowadzi szkołę w Rybnie i tam jest pewien pomysł, którego nie chcę spalić, który jest w 
obrębie naszego zainteresowania. Rybno- to m.in. na tej sesji nie udało nam się wprowadzić zadania pt. wymiana 
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instalacji grzewczej w mieszkaniu w szkole w Rybnie, bo tam jest konflikt dwóch systemów grzewczych. Mieszkańcy 
tam maja piec co a system cały w szkole to ogrzewania gazowe. Kwota 17 tys. jest wykonawca, nie ma przełożonych 
środków. To sa tego typu  skutki nieprzemyślanych działań przez radnych.  
 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta  - czy są jeszcze jakieś pytania do Pana Starosty? Jeśli nie ma, to 
dziękujemy bardzo, nie będziemy dłużej trzymać, bo wiemy, że wzywają inne obowiązki. Ubolewamy że nie było pana 
Dyrektora PZD zaprosimy  go na kolejna sesję i jeśli się nie pojawi będziemy go zapraszać na każda kolejna sesję. 
Radni sa zapraszani, wczoraj rozmawiałam z radnym Kossakowskim i  wytłumaczył, że dziś na 10 maja bardzo ważne 
spotkanie i będzie Wicestarosta i wszelkie pytania można kierować do niego.  
 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta  –proszę o zgłaszanie wniosków o zmianę                                        
w porządku obrad dzisiejszej sesji. Nie widzę. Stwierdzam, że porządek obrad zostaje bez zmian 

 
Dot. pkt. 3    Przyjęcie protokołu z X sesji  

 
 Przewodnicząca Rady Mariola Plichta - proszę o zgłaszanie uwag do protokołu.                                           
W związku z brakiem uwag Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem protokołu z 
ostatniej sesji. 
 
Głosowanie jawne: 
       Głosowało  - 14 radnych; 
                  „za” - 14 radnych. 
         „przeciw” – 0 radnych 
„wstrzymał się „- 0 radnych 
„nie oddanych” – 0 radnych 
 
 
Stwierdzam, że protokół z ostatniej sesji został przyjęty. 

 
 
Dot. pkt 4 Informacja Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o podjętych działaniach Komisji w I 
półroczu 2019r. 
 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Ochnik:  Komisja w składzie: Przewodniczący komisji: Stanisław 
Ochnik, Członek- Zygmunt Duda Członek: Justyna Gałka Członek: Zuzanna Świniarska, Członek: Sylwester 
Książkiewicz. 

 W dniu 4 kwietnia Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Sylwester Książkiewicz złożył rezygnację                          
z funkcji przewodniczącego. Z dniem 19 kwietnia podczas VII sesji Rady Gminy  w dniu                          
19 kwietnia 2019r jego rezygnacja została przyjęta a nowym Przewodniczącym został wybrany Pan Stanisław Ochnik.  

W okresie od stycznia do czerwca 2019r roku odbyło się 3 spotkania.  W posiedzeniach komisji uczestniczyli w 
zależności od tematyki Wójt, Sekretarz, Skarbnik Gminy,  Kierownicy jednostek organizacyjnych, pracownicy 
merytoryczni Urzędu i Gminy w zależności od tematyki posiedzenia.  

Komisja analizowała i realizowała następujące zagadnienia: 

 kontrola i zasadność wydatków GOPS w Sorkwitach poniesionych w 2018r; 

 ocena kosztów utrzymania poszczególnych szkół na terenie Gminy Sorkwity oraz działalność Zakładu Obsługi 
Szkół za 2018r; 

 ocena działalności Urzędu Gminy Sorkwity za II półrocze 2018r( ilość załatwionych spraw); 

 ocena działalności i przygotowania Gminnego Ośrodka Kultury w Sorkwitach do sezonu letniego- zapoznanie 
się z harmonogramem planowanych imprez w 2019r.  

 zapoznanie się z realizacja inwestycji w roku 2019r; 

 analiza sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2018 i wydanie opinii z wykonania budżetu; 

 podjęcie uchwały w sprawie opinii z wykonania budżetu Gminy za 2018r; 
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 podjecie uchwały w sprawie opinii o wykonaniu budżetu Gminy za 2018r oraz Komisja Rewizyjna bardzo 
dobrze oceniała wykonanie budżetu Gminy za 2018 rok. Po szczegółowej analizie komisja wnioskowała o 
udzielenie Absolutorium Wójtowi Gminy. Przy analizie komisja kierowała się zasadami celowości i 
gospodarności udzielenia absolutorium Wójtowi z wykonania budżetu. 

 rozpatrzenie raportu o stanie gminy. 

Z posiedzeń Komisji Rewizyjnej sporządzony protokoły.  

Poza punktami realizowanymi z planu pracy Komisji Rewizyjnej ( uchwała nr IV/33/2019 rady Gminy Sorkwity z dnia 
31 stycznia 2019r) komisja na wspólnym posiedzeniu komisji opiniowała materiały na sesję. W I półroczu podjęto 
łącznie  47 uchwał podczas 6 sesji rady Gminy.  

Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta – czy sa jakieś pytania? 
 
Radna Maria Gałązka- rozumiem, że była zmiana było 3 posiedzenia komisji i Pan prowadził dwa czy jedno?  
Radny Stanisław Ochnik- dwa.  
Radna Maria Gałązka-  ocena działalności Urzędu Gminy Sorkwity za II półrocze 2018r O co chodzi w ilości 
załatwionych spraw? Liczyliście załatwione sprawy? 

Radny Stanisław Ochnik- te sprawy które są.. opieramy się także na protokołach z sesji.. 

Radna Maria Gałązka- ale Pani Przewodniczący nie rozumiemy się., bo tu jest ocena. Jeśli ocena w II półroczu- 
widzę to w ten sposób: rozpatrzono tyle i tyle spraw tego czy tego rodzaju, ile spraw pozytywnie  ile negatywnie 
załatwionych, jakie były problemy? Nie było problemów?  

Radny Stanisław Ochnik- nie, nie było. 

Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta- Pani Mario jeśli ma Pani jakieś wątpliwości co do sprawozdania 
zawsze można złożyć zapytanie o szersza informację..  

Radna Maria Gałązka- nie, nie ..aha w ten sposób. Rozumiem.  

 
 
Dot, pkt 5.Informacja Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Sorkwitach na temat działalności w I półroczu 
2019r. załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta – czy sa jakieś pytania? 
Radna Maria Gałązka- czy sa jakiś problemy, jeśli tak to z czym? 
Dyrektor GOK Wojciech Gniady- problemy zawsze sa jedne i te same.. to brak pieniędzy. W tym roku pisaliśmy 
projekty o świetlice w Rybnie, został odrzucony, ponieważ potrzebne sa nam plany, kosztorysy, na które GOK nie jest 
stać a pisać program bez tego, to pierwszy etap i sa już odrzucane. Rozmawiałem z panem Wójtem, zapewnił że taki 
koszty na remont biblioteki i sal w Rybnie jak również świetlicy w Sorkwitach, będą. Mam nadzieję ,że projekt który 
został napisany i zaakceptowany na sumę 25 tys. zł na FKM który się odbędzie już w 2020r. Wrzesień-październik 
piszemy kolejny wniosek na festiwal z rybką z tym, że nie będzie to się nazywał festiwal z rybką, ale jeszcze nie wiemy 
jak będzie się nazywało to przedsięwzięcie. Pracujemy w miarę możliwości kadrowych, w tej chwili są roszady, bo 
doszedł do nas jeden pracownik. Mamy jeszcze pół etatu do wykorzystania, będziemy się starać zapełnić. Zdaje sobie 
sprawę z tego , to jest nasz problem co zrobić jeszcze żeby ściągnąć młodzież i to już nie jest kwestia pieniędzy, mamy 
na to  aby opłacać instruktorów. Jeśli państwo macie pomysły, macie ludzi którzy to poprowadzą to zwracam się z 
apelem. Jeśli będzie grupa chętnych dzieci, instruktor to podpiszemy umowę o dzieło.  Od października ruszamy z 
akademia piłkarską, kółkiem teatralnym, wokalnym, nauka gry na gitarze- dzieci jest coraz więcej, jeśli będzie potrzeba 
zakupimy gitarę. Jeśli państwo macie problemy jestem codziennie i zapraszam. 
Radna Maria Gałązka- czy brał pan pod uwagę np. zajęcia językowe? Pod katem angielskiego np., bo mamy spore 
problemy. 
Dyrektor GOK Wojciech Gniady- takie zajęcia odbywały się w świetlicy w Warpunach. Możemy to ogłosić, jeżeli 
zbierzemy grupę młodzieży która będzie chętna do udziału w zajęciach z jez. angielskiego to tak, ale jeżeli będzie 
chodziła jedna osoba to nie ma to sensu.. od  października poszukamy i raz w miesiącu będziemy takie zajęcia 
prowadzić. Mamy możliwości, bo wyremontowaliśmy salę i jeśli będzie frekwencja to jak najbardziej. 
Sołtys Marianna Krysiak-panie Dyrektorze kiedy jest planowany remont świetlicy? Koło gospodyń wynajmuje teraz 
dwie sale, pala się tam gniazdka, tynk leci na głowę.. 
Dyrektor GOK Wojciech Gniady- najbardziej liczyliśmy na projekty, które miały być otwarte przez LGD Mazurskie 
Morze, taki program miał ruszyć w czerwcu- rozmawiałem o tym z Panem radnym Zygmuntem.  Potrzebujemy na to 
kosztorys, w tym roku sienie udało będziemy próbować w następnym. 
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Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta-ja tylko dodam, że na następnym posiedzeniu rada będzie się 
pochylała nad budżetem na następny rok. M.in. taki wniosek został złożony, więc będziemy musieli się także pochylić 
nad remontem świetlicy w Rybnie.  
 
 
Dot.pkt.6.Informacja Zakładu Obsługi Szkół  w Sorkwitach na temat działalności w I półroczu 2019r.  
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta- czy są pytania do Pani Dyrektor ? nie widzę, ogłaszam zatem               
10 min przerwy.  

PRZERWA 10 MIN 
                                                                       ( 1000-1010) 
 
Dot.pkt.7. Informacja Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sorkwitach na temat działalności                                 
w I półroczu 2019r. załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta- czy są pytania do Pani Kierownik ? nie widzę. 
 
Dot.pkt.8. Informacja z  realizacji budżetu gminy za I półrocze 2019r-. 
 
Skarbnik Anna Łuciuk- Proszę Państwa pierwotny budżet uchwalony był na poziomie dochodów w kwocie 
20.830.000 zł wydatków w kwocie 20.550.000 zł. nadwyżka  była planowana 275.000 zł przeznaczona na spłatę 
kredytów i pożyczek. Budżet w trakcie I półrocza był wielokrotnie zmieniany poprzez uchwały i zarządzenia wójta. Po 
zmianach dochody  planowane na dzień 30 czerwca wynosiły 22.091.208,14 zł i wydatki 21.816.208,14 zł. W budżecie 
po zmianach nadwyżka nie uległa zmianie czyli nadal stanowiła kwotę 275.000 zł z przeznaczeniem na spłatę kredytów 
i pożyczek i w trakcie roku budżetowego spłaciliśmy tych kredytów 150.000 zł  zgodnie z harmonogramem spłat, 
natomiast spłata pozostałej kwoty jest przewidywana na dzień 30 września i 31 grudnia 2019r. nasze zadłużenie jako 
Gminy Sorkwity na koniec I półrocza wynosi: z tytułu kredytów i pożyczek- 7.725.000 zł do tego dochodzi kwota 
482,16 zł stanowiąca zadłużenie z tytułu spłaty zakupu telefonów komórkowych na raty oraz kwota 380.056,56 zł z 
tytułu zobowiązania na modernizacje oświetlenia ulicznego gdzie w systemie ratalnym będziemy to spłacać do roku 
2023. W związku z tym nasze roczne zadłużenie na koniec 30 czerwca br. wynosiło 8.105.538,72 zł co stanowiło 
36,69% w stosunku do dochodów planowanych. Gmina  ma podpisana umowę na kredyt w rachunku bieżącym z tytułu 
finansowania przejściowego deficytu w trakcie roku budżetowego, jednakże ani na 30 czerwca a ni na dzień dzisiejszy 
z tego kredytu nie korzystamy. Jeżeli chodzi o wykonanie dochodów za I półrocze zostały one wykonane na kwotę 
11.459.782,21 zł co stanowi 51,9% dochodów planowanych i wydatki ogółem ponieśliśmy na kwotę 10.449.623,70 zł 
co stanowi 47,9% ustalonego planu. Wydatki i dochody  majątkowe bieżące Państwo macie opisane szczegółowo ,są 
też na wykresach podane. Powiem tylko, że dochody bieżące muszą finansować w całości wydatki bieżące, nie można 
ich finansować z innych źródeł, w związku z tym nasze planowane dochody bieżące przewyższają o 251.106,68 zł 
kwotę planowanych wydatków bieżących, natomiast wykonane dochody bieżące są wyższe od zrealizowanych 
wydatków bieżących o 969.166,94 zł. Za I półrocze budżet gminy zamknął się nadwyżką 1.010.158,51 zł .Jeżeli chodzi 
o szczegółowe dane to są one podane w załącznikach. Jest też opisowa część sprawozdania, było to udostępnione na 
BIP i złożone w radzie w dniu 23.08.brw związku z tym jeżeli sa jakieś pytania , służę odpowiedzią. 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta- pozwólcie państwo ,że odczytam uchwałę Rio… 
Odczytano uchwałę nr RIO.VIII-0120-430/19 z dnia 2 września 2019 w sprawie wydania opinii o przedłożonej przez 
Wójta Gminy Sorkwity informacji z przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2019r. –opinia pozytywna.  
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta- czy sa jakieś pytania , wątpliwości dotyczące sprawozdania z 
wykonania budżetu? Nie widzę. 
 
Dot.pkt.9. podjecie uchwał w sprawie:  
 
9a- zmiany budżetu Gminy Sorkwity na 2019r uchwalonego uchwałą Nr III/17/2018 z dnia 21 grudnia 
2018r.  
 
 
Skarbnik Gminy Sorkwity- A. Łuciuk – uchwała była omawiana szczegółowo na posiedzeniu komisji 26.09.19rale że 
są sołtysi i inne osoby uczestniczące w sesji to powiem krótko: budżet jest zmieniany tradycyjnie ze względu na zmianę 
kwot dochodów i wydatków wynikających ze zmianami dotacji, które otrzymujemy z UW oraz tym razem z KBW na 
przeprowadzenie wyborów Budżet gminy po zmianach będzie wynosi jeśli chodzi o dochody planowane – 22.014.90,84 
zł w tym dochody bieżące 21.164.679,84 zł i majątkowe 849.411 zł. Wydatki planowane będą po zmianach wynosiły 
21.739.090,84 zł, wydatki bieżące 20.900.202,49 zł i majątkowe 838.888,35 zł. Nadwyżka wynosi niezmiennie 275.000 
zł przeznaczona na spłatę kredytów. Głównym powodem dla którego zmieniany jest budżet jest wprowadzenie do 
budżetu dużej inwestycji, która będzie realizowana głównie w roku przyszłym w ramach RPO Warmii i Mazur na lata 
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2014-2020 z dofinansowaniem unijnym 85%. Projekt nazywa się „ Uruchomienie e-usług i elektronicznego dostępu do 
informacji przestrzennej w Gminie Sorkwity”. Całkowita kwota projektu wynosi 1.240.455 zł z czego kwotę 186.068 zł 
czyli to nasz wkład własny 15%. Dofinansowanie będzie wynosiło 1.054.387 zł. W tym roku realizacja będzie na kwotę 
9.840 zł pozostała wartość w przyszłym roku. W załączniku nr 4 do uchwały budżetowej jest to rozpisane na lata i na 
wydatki bieżące. W związku z powyższym proszę o przyjęcie uchwały.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
 
Głosowanie jawne: 
Głosowało -           14 radnych; 
                    „za” - 14 radnych. 
            „przeciw” – 0 radnych  
  „ wstrzymał się” - 0 radnych 
  „nie oddanych” –  0 radnych 
 
Uchwała została podjęta.  
 
9b- zmiany uchwały Nr III/16/2018 Rady Gminy Sorkwity z dnia 21.12.2018r. w sprawie uchwalenia WPF 
Gminy Sorkwity na lata 2019-2032 
 
Skarbnik Gminy Sorkwity- A. Łuciuk- wiadomo, że jeśli zmieniamy budżet nie zawsze zmieniamy uchwałę w 
sprawie WPF, bo nie zawsze tego wymaga ustawa o finansach publicznych. W tym przypadku konieczna była zmiana 
bo należało wprowadzić do WPF przedsięwzięcie w postaci projektu e-urząd, że względu na to, że to wymóg przy 
podpisaniu umowy, że wciągu 2 miesięcy musimy to wprowadzić do budżetu i WPF, a umowa ma być podpisywana już 
w poniedziałek i niezbędne jest przedłożenie tych uchwał, aby zacząć realizacje projektu. W związku z tym główna 
zmiana WPF było wprowadzenie projektu, który został omówiony przy budżecie.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła komisje o opinie w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
 Głosowanie jawne: 
              Głosowało - 13 radnych; 
                        „za” - 12 radnych 
                „Przeciw”-   0 radny 
       „ wstrzymał się” - 1 radny ( M. Gałązka) 
        „nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta. 
 
9c- ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych. 
 
 
Sekretarz Małgorzata Rzekanowska- ustawa o ustroju sadów powszechnych stanowi, że kadencja ławników 
sądowych trwa 4 lata. Z dniem 31 grudnia upływa kadencja ławników sądowych powołanych przez rady gmin w 2015r. 
Zgodnie z obowiązującymi przepisami rady gmin maja obowiązek do 31 października br. wyłonić ławników sądowych 
w głosowaniu. W związku z tym, że głosowanie na kandydatów na ławników maja odbywać się w wyborach tajnych 
poprzez zastosowanie kart do głosowania niezbędne jest określenie zasad. Przedłożony Państwu projekt uchwały 
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określa zasady powołania komisji skrutacyjnej, przeprowadzenie głosowania przez komisje skrutacyjną, ważności 
głosów oraz podsumowania głosów ważnych. Załącznikiem do uchwały jest wzór protokołu komisji skrutacyjnej z 
przeprowadzonego głosowania oraz wzór karty do głosowania.  
 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
      Głosowało - 13 radnych; 
                 „za” - 13 radnych. 
        „przeciw” –  0 radnych 
„wstrzymał się” - 0  radnych 
„nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta. 
 
 
9d- wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu w obrębie Borowo. 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta odczytam projekt uchwały: podjęcie uchwały podyktowane zostało 
potrzebą ustanowienia służebności przesyłu na działce oznaczonej nr 23/2 obręb Borowo, będącej własnością Gminy 
Sorkwity w celu wybudowania i modernizacji urządzeń elektroenergetycznych w postaci elektroenergetycznej linii 
kablowej 0,4 kV. Ustanowienie służebności przesyłu będzie odpłatne, według wartości ustalonej przez rzeczoznawcę 
majątkowego.  

W związku z powyższym podjęcie przedmiotowej uchwały jest uzasadnione 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta –poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
  
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta przeprowadził głosowanie 
nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
        Głosowało - 14  radnych; 
                  „za” – 14  radnych. 
             „przeciw”- 0 radnych 
  „wstrzymał się” - 0  radnych 
  „nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta.  
 
9e- wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu w obrębie Borowo. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta odczytam projekt: podjęcie uchwały podyktowane zostało potrzebą 
ustanowienia służebności przesyłu na działce oznaczonej nr 193/1 obręb Borowo, będącej własnością Gminy Sorkwity 
w celu wybudowania i modernizacji urządzeń elektroenergetycznych w postaci elektroenergetycznej linii kablowej 0,4 
kV. Ustanowienie służebności przesyłu będzie odpłatne, według wartości ustalonej przez rzeczoznawcę majątkowego.  

W związku z powyższym podjęcie przedmiotowej uchwały jest uzasadnione. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
      Głosowało - 14 radnych; 
                 „za” - 14 radnych. 
        „przeciw” –  0 radnych 
„wstrzymał się” - 0  radnych 
„nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta. 
 
9f- likwidacji jednostki budżetowej pod nazwą Zakład Obsługi Szkół. 
 
Wójt Józef Maciejewski- uchwala została przedłożona w związku z tym, że jednostka organizacyjna pod nazwa ZOSz 
funkcjonuje od 1996r więc od czasów kiedy przejęliśmy 4 szkoły i kilka domów nauczyciela. Wówczas skala zadań 
jaka ciążyła jako zadanie własne –prowadzenia oświaty na poziomie podstawowym była nieporównywalna do tej skali, 
która jest obecnie. Posiadamy 2 szkoły podstawowe plus 2 szkoły niepubliczne. Widzimy ,że demograficznie zmniejsza 
nam się liczba dzieci, bo gdyby zsumować nawet te dwie szkoły SP Sorkwity i SP Warpuny łączna liczba uczniów jest 
o wiele mniejsza niż kiedyś w momencie kiedy było przyjmowane w połowie lat 90, łączna liczba w SP Sorkwity. 
Wydaje się uzasadniona likwidacja tego zakładu. Trzech pracowników zostanie przejętych w struktury organizacyjne 
urzędu gminy do referatu planowania i Finansów i w związku z tym z dniem 31 grudnia 2019r ta jednostka 
organizacyjna zaprzestaje swój byt, z tych względów o których przed chwila powiedziałem, również finansowych a 
przede wszystkim organizacyjnych, także proszę o przyjęcie przedłożonej uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
      Głosowało - 14 radnych; 
                 „za” - 14 radnych. 
        „przeciw” –  0 radnych 
„wstrzymał się” - 0  radnych 
„nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta. 
 
9g-  ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania na  
        terenie gminy miejsc sprzedaży napojów alkoholowych 
 
Kierownik GOPS Dorota Długozima-Cyba- art.12 ustawy o wychowaniu w trzeźwości przeciwdziałania 
alkoholizmowi nakłada na radę Gminy obowiązek ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń wydawanych na terenie 
gminy oraz ustalenia odległości. Takie odległości były ustalone uchwała z 2018r niestety ta uchwała została zaskarżona 
i jesteśmy  zobowiązani podjąć kolejną. W uchwale która została państwu przedłożona zmieniamy odległość z 15 m na 
45 m. Miejsca sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży oraz w miejscu 
sprzedaży nie mogą być usytuowane w odległości mniejszej niż 45m od pkt wymienionych w uchwale, natomiast 
Miejsca podawania napojów alkoholowych nie mogą być usytuowane bliżej niż 40m od punktów wymienionych w 
uchwale.  
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Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
      Głosowało - 14 radnych; 
                 „za” - 14 radnych. 
        „przeciw” –  0 radnych 
„wstrzymał się” - 0  radnych 
„nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta. 
 
Dot. pkt 10.  Interpelacje i wnioski radnych . 
 
Radna Maria Gałązka- w pierwszej kolejności jeśli pozwolicie Państwo to poproszę mieszkańców, bo wola 
mieszkańców Jędrychowa było uczestniczenie w sesji i uzasadnię to za chwilę, ale przedtem wyjdę i ich 
zaproszę, bo prosili żeby wyjść i powiedzieć czy mogą wejść, bo zamieszania nie chcieli robić.. 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta- czy sa jakieś inne interpelacje?  
Radna Zuzanna Świniarska- odczytam, bo skieruję  na piśmie: proszę o podjęcie działań mających na celu 
zobligowanie PZD w Mrągowie o uporządkowanie poboczy dróg powiatowych przebiegających przez sołectwo 
Młynik-Stama.  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta- Pani Mario czy ma pani interpelacje? 
Radna Maria Gałązka- tak mam. Proszę Państwa na salę weszli mieszkańcy sołectwa Jędrychowo i udział tych 
państwa w dzisiejszym posiedzeniu rady podyktowany był wyjaśnieniem tematów, wielu problemów które nurtowały 
mieszkańców i które chcieli wyjaśnić na zebraniu sołeckim, które było organizowane 20.09- niestety nie wiem z jakiej 
przyczyny- zapraszałam pana Wójta na piśmie, ale nie uczestniczył w zebraniu. Nie miałam tez żadnego telefonu ani 
komunikatu że pana Wójta nie będzie, wiec wspólnie zadecydowaliśmy i wola mieszkańców było, że wspólnie przyjadą 
i zapytają, a przede wszystkim do obecności państwa tutaj zobligował nas temat, który poruszył nas do szpiku kości a 
mianowicie sprawa drogi a dokładniej sprawa rezygnacji z dofinansowania. Poza tym również bardzo ważna sprawą sa 
sprawy inne In tak zacznę od początku, bo i niedowierzaliście i żądacie wyjaśnień i mam święty obowiązek prosto  w 
oczy mówić państwu prawdę a tera będzie najlepsza okazja, bo jesteśmy wszyscy; Pan Wójt, radni i mieszkańcy.                    
W związku z tym od początku; zaczynaliśmy każdy ze swojego komitetu niezależnego. Państwo z komitetu pana Wójta                 
z piękną ofertą , programem, dorobkiem. Ja wystartowałam tylko z ofertą dając wybór mieszkańcom- dostaliśmy się. 
Zdobyliśmy mandat Pan Wójta ja z kolei radnej. Miałam nadzieję, że fajnie będzie. Przeglądając emocje powyborcze w 
Internecie czytam:’ KWW Józefa Maciejewskiego reprezentowany będzie w 15 os radzie przez 10 swoich 
przedstawicieli” Myślałam z początku że może źle odebrałam, że Pan Wójt może się przejęzyczył w ferworze emocji, 
ale jak rozmawiałam z mieszkańcami to odebrali to tak samo. Co znaczy swoich? a my którzy weszliśmy nowi to już 
nie swoi, to już nie mieszkańcy gminy Sorkwity, to już z nami nie miał Pan zamiaru współpracować? Nie kierowałam 
się emocjami, zaczęłam działać zgodnie z prawem i na mocy obowiązującego prawa, bo jak do tej pory nikt z państwa 
braku działania poza prawem braku działania mi nie zarzucał, poza uwagami do mojego głosu, mojego sposobu 
mówienia, do moich emocji nie widziałam żadnych uwag. Natomiast ja słyszałam wiele przykrych spraw. Tak słowa 
mogą budować, doceniać ale słowami można ranić a nawet zabić…i proszę państwa chciałabym tu w tej interpelacji 
wobec mieszkańców dowieźć tego co mówię. Powołując się na cytat śp.T. Mazowieckiego „obywatele musza mieć 
poczucie wolności, bezpieczeństwa i współuczestnictwa  .Poczucie takie mogą mieć tylko w państwie praworządnym, 
w którym każde działanie władzy oparte jest na prawie. To jest w odniesieniu do Państwa...Gmina, sołectwo to jest 
nasza mała ojczyzna i my musimy się tu czuć doceniani, bezpieczni i musimy działać zgodnie i na mocy 
obowiązującego prawa. W związku z tym tak od początku pytam, to sa moje pytania. ( treść interpelacji dostępna jest 
pod adresem: http://bip.gminasorkwity.pl/system/obj/5788_M.Galazka.pdf . 
Co do pkt.I.1-  
Radna Maria Gałązka- słyszę ciche szepty „to już było” tak było, tylko, że mieszkańcy nie wiedzą  i chcę żeby jasno, 
prosto wytłumaczyć o co chodziło. Proszę Państwa przy zmianie diet… 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta- Pani Mario, ale ja bardzo proszę. Była interpelacja w tej sprawie, była 
odpowiedź. Jeśli chciała Pani zapoznać mieszkańców z ta odpowiedzią , proszę przeczytać tę odpowiedź na zebraniu 
wiejskim, a teraz nie wracać już do tego tematu. Proszę dalej.. 
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Co do pkt.I.2 i 3 
Radna Maria Gałązka- także proszę państwa decyzje w sprawie zgłoszenia do współpracy Choszczewa i Gminy 
Sorkwity podjęto na Radzie Gminy, mało tego ja głosowałam za, jestem radną tej gminy i nie mogłam  przeciwstawić 
się temu żeby którekolwiek sołectwo było odrzucone, niech skorzysta z szansy, ale żebyśmy się dobrze zrozumieli…to 
nim Choszczewo trafiło tu na obrady rady Gminy to wszystkie sołectwa  powinny być zawiadomione, że jest taka 
możliwość, twierdziliście Państwo że nie było czasu ..mieliście czas na zwołanie zebrania, na wytypowanie tylko nie 
mieliście czasu na powiadomienie wszystkich sołectw. My też mieliśmy chęć wziąć udział w takiej inicjatywie.                           
W związku z tym chciałabym wiedzieć kiedy wpłynęła do urzędu informacja o małych grantach sołeckich, 
dalej…dokonano m.in. podsumowania  pracy sołtysa. Ja chcę wiedzieć  dlaczego skoro oceniano prace tylko jednego 
sołtysa to dlaczego nie oceniano pracy wszystkich sołtysów.. ja przypominajże wnoszę interpelacje w kwestii działania 
rady Gminy zgodnie i na mocy obowiązującego prawa. 
 
Co do pkt.I.4,5,6 ,7,8,9,10,11 
Radna Maria Gałązka-nie wiem jak było, dowiedzieliśmy się o tym z prasy. To ja jestem tu w radzie Gminy i ja o 
czymś takim dowiaduję się z prasy? A jak było Panie Wójcie na zebraniu wyborach sołtysa? Czy czasem nie było tak, 
że powiedział pan że szkoda bardzo chciałem żeby drogę tutaj budowano, ale niestety projekt nie przeszedł, tak?  
Wójt Józef Maciejewski- tak.  
Radna Maria Gałązka- to się zgadza, a więc co się stało że teraz dostaliśmy to dofinansowanie. Nie wiedziałam , 
jestem tu już prawie od roku. Nie wiem czy drugi raz składaliście projekty, co się stało? W projekcie jest, że gwarantuje 
się 140 coś środków własnych. Wniosek był złożony 14 marca 2018r i źródło  finansowania zadania wynosiło 
649.638,10 zł , natomiast dochody własne gminy w wysokości 162.409,53 zł. Co ja mam powiedzieć mieszkańcom  jak 
ja przeczytam taki artykuł w prasie jako radna? W związku z tym proszę o wyjaśnienie. Nie wiem, może nie 
zauważyłam, nie wiem  co się stało. Tak jak na remont ul. Ogrodowej , który tez jest gdzieś tam zaplanowany, nie wiem 
może przekręciłam nazwę ulicy, ale na remont czy modernizacje ulicy w Warpunach były zagwarantowane środki? Ja 
pisałam wnioski do budżetu tak samo w 2018r i te wnioski jakoś pod obrady sesji i komisji nie trafiły zresztą na to 
zwracałam uwagę i jak to było skomentowane? Jak ktoś składa na taka kwotę to trudno się dziwić żeby było 
rozpatrywane. To nie jest dosłownie. Odnośnie wyjazdu Komisji Rolnictwa w sprawie dróg- nie pozwolił mi Pan na 
udział ,bo stwierdził  ze nie ma miejsca w samochodzie.. tak to też było, ale nie wszyscy mieszkańcy to wiedzą i dalej 
nawet jak powiem to nie chce żeby ktoś odbierał ze kłamie ,że przekręcam.. Dobrze proszę państwa że przyszliście, 
jesteście, słyszycie. Dalej kto jest upoważniony do podpisywania umów gmina czy sołtys? dlaczego pytam a dlatego ,że 
mamy fundusz sołecki przydzielony zgodnie z regułami, nie mam uwag. Było zebranie, mieszkańcy podjęli uchwałę. 
Zakupiono tabliczki, co prawda mniej niż było zamówione pozostała kwota została. Mieszkańcy swoim czynem i pracą 
, zero środków na robociznę budują zaplecze gospodarcze, wiaty mamy które sobie sami wybudowaliśmy, mało tego 
dołożyliśmy do nich i to nie mało i sami wykonujemy. Zdaję sobie sprawę ,że żeby cos podstawie trzeba zrobić 
dokumentację, nie mam pretensji. Było zrobione w odpowiednim czasie , trwało to długo nie mam pretensji, ale wiecie 
o co mam pretensję? Jak już skończyła się procedura jak przystąpiliśmy prawie do robót to zadzwoniłam do Pani 
Tereski ustaliła warunki, nie było problemów, zresztą z tym referatem pracuje mi się naprawdę dobrze, natomiast w 
innym referacie zrobił się problem. Odesłano geodetę do mnie, który dzwoni i pyta kto i z jakich środków mi zapłaci. 
Dzwonie do pani i pytam i  słyszę że moje życzenie.. Wystąpiłam z pismem pytając o te sprawę i otrzymałam 
odpowiedź ,że za geodetę zapłaci gmina Sorkwity ze środków funduszu sołeckiego Sołectwa Jędrychowo. Co do 
pytania o prace geodezyjne na działce odpowiedź, że prace zostały zlecone dla geodety przez  Panią w obecności 
pracowników urzędu w celu usytuowania zaplecza gospodarczego zgodnie z Pani życzeniem. Nie wiem czy redaktorem 
pisma była któraś z Pań, bo nie sądzę żeby to był Pan. Jest protokół z zebrania jest lista obecności i uchwała zebrania. 
Jak można w nieskończoność chodzić i pytać? Na jakie moje życzenie? A od kiedy to sołtys zleca jakiekolwiek 
wykonywanie prac, od kiedy sołtys podpisuje umowy? Jeśli jesteśmy tak dokładni to przecież jest oczywistym  i było to 
podkreślane, że fundusz sołecki realizujemy zgodnie z uchwałami, prawda? Uchwała na zakup materiałów 
budowlanych na budowę zaplecza była a gdzie jest uchwała na opłacenie prac geodezyjnych gdzie się mówi ,że na moje 
życzenie? To innych obowiązuje a nas nie? I jest tutaj 800 zł na prace przygotowawcze i 500 zł na odbiór. Proszę 
Państwa dokładamy tyle i skoro Gmina jest tak biedna że dla Jędrychowa nie ma , to my ze swoich środków to 
zapłacimy. Tak było to skomentowane i ja jestem tez za tym. Im lepiej było w Jędrychowie tym gorzej byliśmy 
traktowani.. pracowaliśmy, tyraliśmy tu sa ludzie, którzy godzinami siedzą tam na tej działce i co ja mam powiedzieć? 
Wy się oburzacie? A co oni.. ja im prosto w oczy musze spojrzeć czy państwu się to podoba czy nie.  220 zł czy 226 zł 
trzeba było na wyrównanie placu, zapłaciłam z własnej kieszeni, bo na mnie wystawiono ta fakturę i nie mam o to 
pretensji . Czy komuś z innych sołectw tez takie faktury wystawiano? ja nie mam pretensji o to, że zapłaciłam jak 
będzie trzeba zapłacę więcej, bo my w Jędrychowie to nie dzielimy na Jędrychowo, janowo, Rodowo , nie szarpiemy 
każdy w swoja stronę tylko robimy  wszyscy dla siebie. W związku z tym dalej.. 
Co do pkt.I.11- zrobiła się wielka burza jako bym zarzucała panu Wójtowi ,ze Gmina nie współpracuje z Urzędem 
Marszałkowskim. Panie Wójcie za szybko, za nerwowo, za pochopnie.. Zbyt pochopnie W porządku obrad IX sesji co 
czytamy w pkt.8m- zgłoszenia sołectwa Choszczewo i Gminy Sorkwity …….to co my omawialiśmy zgłoszenie 
sołectwa Choszczewo i gminy do współpracy czy omawialiśmy współprace z Urzędem Marszałkowskim? Dobrze, że są 
nagrania. Wczoraj się dowiedziałam, że są. Ja poproszę , ale nie dzisiaj o odtworzenie nagrania wypowiedzi Wójta i 
Pani Rolczyńskiej kto wyrażał dezaprobatę ,że komisja przydzieliła dla Mrągowa nie wiem czy dla Gminy czy Powiatu 
i dalej Pan Wójt żąda ode mnie ujawnienia personaliów osoby z która rozmawiałam, tak proszę państwa rozmawiałam, 



 1

bo to ,że te małe granty były to ja się dowiedziałam od mieszkańców, którzy chcieli projekt napisać.. nie szukałam tego. 
W związku z tym zadzwoniłam po to, żeby się zorientować jak to wygląda, a wykonać telefon ma prawo. Będę 
dzwonić, pisać i będę pytać, bo nie wszystko wiem, a jak nie wszystko wiem to wolę się wstrzymać z decyzjami. W tej 
kwestii bardzo proszę radę o wyjaśnienie problemu, bo ja traktuje to panie Wójcie jako zwykłe niedomówienie…chodzi 
o zarzut braku współpracy z Urzędem marszałkowskim, bo o tej współpracy nie było mowy , była mowa o tym jak jest 
tu , bo taki był program i o tym mówiłam. 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta- są protokoły, bo teraz takie stwierdzenia czy padło czy nie padło … 
Radna Maria Gałązka- i wreszcie proszę państwa ostatnia komisja.. Panie Zygmuncie bardzo mnie  ubodło, tak jak 
powiedziałam słowa ranią, skwitował Pan moje pytania jako głupie. Te wszystkie niech będą potraktowane jak z serii  
głupie, bo zadawałam pytania w kwestii publikacji nagrania. Po ostatniej sesji rozmawiałam z Panią Przewodniczącą , 
bardzo mnie to boli bo Państwa to nie dotyczy, państwo się uśmiechaliście i żeby było jasne ja nikogo nie obwiniam  w 
tej chwili, nikomu nie stawiam zarzutów, są różne  sytuacje. Może być czynnik ludzki, może, może być czynnik 
techniczny, nie mam zamiaru działać na zasadzie cygan zawinił a kowala wieszać…ale proszę Państwa mam nie tylko 
prawo ale i obowiązek zadawać pytania i mało tego jako osoba zainteresowana mam prawo od razu zwrócić się do 
konkretnej osoby, która zajmuje się moja sprawą. Proszę państwa a jest to Administrator danych a w tej chwili jest 
problem z ustaleniem administratora w związku z tym pytałam kto –no i proszę państwa głupie pytania no.. głupie?                  
Co do pkt.III.1 i 2 
W związku z tym wnoszę o wyjaśnienie kto jest administratorem i ew. współadministratorem danych osobowych 
radnych gminy Sorkwity…. 
Co do pkt II.1,2 
Radna Maria Gałązka -I ostatnia już sprawa w kwestii obsługi administracyjno-prawnej.. i tu mam pytanie do pani 
Mecenas.. Pani Mecenas z całym szacunkiem. Chciałabym wiedzieć, ja Pani niczego nie zarzucam, nie kwestionuje . 
Chciałabym wiedzieć czy radca prawny zatrudniony w Gminie Sorkwity odpowiada tylko za obsługę administracyjno-
prawną  urzędu Gminy Sorkwity czy też za obsługę prawną i porady świadczone dla radnych Gminy Sorkwity?, bo 
pytałam , byłam u pani , prosiłam Panią o pomoc… 
Kancelaria Prawna- otrzymała Pani odpowiedź, że nie możemy w sytuacjach w których istnieje konflikt albo może 
zaistnieć konflikt interesów pomiędzy organem który obsługujemy czyli gmina a interesem konkretnej osoby czyli 
radnego w tym momencie dochodzi do konfliktu interesów i nie jesteśmy w stanie udzielić pani porad jako radnej, bo 
przede wszystkim wiąże nas dobo nas Gminy a nie dobro każdego poszczególnego radnego jako osoby. Dostała Pani 
taką dokładnie odpowiedź. W sytuacji w której będzie zagrożone Pani dobro przeciwko innemu podmiotowi czy 
organowi wtedy możemy o tym rozmawiać, ale jeśli jest sytuacja kiedy Pani interes jako osoby fizycznej sprawującej 
określoną funkcje może być sprzeczny z interesem Gminy, z która mamy podpisana umowę wtedy nie możemy  pani 
udzielać porad z uwagi na to ze nas wiąże kodeks etyki zawodowej i nie możemy działać na dwa fronty. Mamy ściśle 
określone procedury jak mamy postępować i w sytuacji w której może dojść do konfliktu interesów, nie możemy 
działać przeciwko naszemu mocodawcy. 
Radna Maria Gałązka-  dobrze, wszystko ok. taka odpowiedź otrzymałam. 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta- to skąd ta interpelacja? Za mało ta odpowiedź? 
Radna Maria Gałązka- nie, nie stąd wniosek od razu czy radni nie powinni mieć w takim razie jakiegoś innego rady 
prawnego żeby interesy nie kolidowały. Proszę Państwa nam sa potrzebne wyjaśnienia, opinie prawne…żeby nie 
kolidowało.  To jest wszystko . dziękuje bardzo.  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta- proszę bardzo czy ktoś jeszcze ma interpelacje?  
Radny Zygmunt Duda- chciałbym poruszyć temat śmieci, segregacja. Chciałem powiedzieć na sesji bo sa sołtysi. 
Proszę o informowanie na zebraniach o segregacji śmieci. W prasie lokalnej można było wyczytać, że śmieci na pewno 
zdrożeją i za nie segregowane śmieci będą bardzo duże stawki. Proszę uczulać mieszkańców na segregacje , bo gmina 
ponosi bardzo duże koszty. 80% mieszkańców  zadeklarowało segregację a okazuje się ,ze tej segregacji jest około 25% 
z tych 80. Bardzo proszę o uczulanie i kontrole w tym zakresie. Nie wiem jak jest z odbieraniem śmieci z koszów 
publicznych? 
Prezes Tomasz Kawałek- w całej gminie jest tak, że jak dostajemy tel. to śmieci zabieramy a o tej sytuacji nie 
wiedziałem. Teraz zostaną zabrane.  
 
Dot. pkt 11. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych 
 
Przewodnicząca Mariola Plichta- odczytała interpelacje Radnego Z. Dudy z X sesji oraz odpowiedź, że Wniosek pana 
został skierowany do PZD Mrągowo i  ZDW w Kętrzynie oraz ZGK w Warpunach celem ustosunkowania się                              
i odpowiedź przyjdzie w późniejszym terminie. 
Jeśli chodzi o interpelacje, które złożyła pani Maria gałązka chce poinformować, że na większość tych interpelacji pani 
radna otrzymała odpowiedź, tak? W kwestii nowych wątków, nie wszystkich oczywiście wypowie się Wójt Józef 
Maciejewski.  
Wójt Józef Maciejewski- ja jak jestem Wójtem od 2011r to jak wiecie starałem się i staram się zawsze działać na rzecz 
wszystkich społeczności . Zarzut jaki padł ze strony radnej, że po wyborach moich radnych z mojego komitetu gdzie… 
doskonale zdajecie Państwo sobie sprawę, że od 2011r udawało mi się ze wszystkimi radnymi, nawet z tymi którzy byli 
przeciwko mnie, byli w tzw. opozycji, zawsze starałem się znaleźć wspólny język i to nam się udawało.                                     
Na zakończenie kadencji dziękowałem radzie ,że przyszło mi pracować naprawdę ze wspaniałymi radnymi pomimo 
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różnicy zdań i nigdy nie robiłem rozróżnienia. Starałem się Zasze i mam na to liczne dowody. Pani ulotkę ma z mojej 
kampanii wyborczej-tam jest wszystko, tam nie ma miejscowości która nie byłaby w cokolwiek wyposażona, 
doinwestowana zgodnie z życzeniami na tyle na ile mnie stać i stać budżet gminy z pateną odpowiedzialnością, bo 
można się rozhulać i za chwilkę mieć  komisarza w miejsce wójta i organów gminy, tak? Przekraczając 63% 
zadłużenia. W 2011r może gwoli  przypomnienia-przejmowałem gminę z 63% zadłużeniem.. i państwo jesteście tego 
świadomi, bo niejednokrotnie na zebraniach o tym informowałem. Starałem się i staram się prowadzić w pełni 
transparentną…jeśli chodzi o działanie gminy, działanie moje i nie tylko ale także pracowników. Pracownicy maja 
obowiązek informować rzetelnie o wszystkich sytuacjach, nie mamy tutaj nic do ukrycia. To tyle tytułem wstępu.. 
Natomiast faktycznie kiedy było zebranie ja wyraziłem żal ,że akurat ten odcinek drogi Jędrychowo-Janowo nie został 
ujęty w budżecie w dofinansowaniu w roku ubiegłym, ale ja wyjaśnię  tylko jedna rzecz.. kiedy poproszono wszystkich 
samorządowców na największą salę UW gdzie zrobiono show jeśli chodzi o propagandę związana z..tym, że 
dofinansujemy  drogi lokalne.. proszę państwa było tych pieniędzy wtedy 30 mln na 120 kilka gmin i 17 powiatów 
łatwo to sobie policzyć. Na ile metrów by to starzyło jeśli by solidarnie podzielić, oczywiście my się na to nie 
załapaliśmy ze względów akurat widać.. urzędnicy Wojewody uznali, że sa inne pilniejsze odcinki. A teraz wracając  do 
tematu drogi, o którym jak Pani radna mówi dowiedzieliście się z mediów.. powiem tak, że kiedy składaliśmy chyba                
14 marca…wniosek o dofinansowanie odcinka drogi Jędrychowo-Janowo, odcinka o długości 2 km. Złożyliśmy go na 
podstawie prowizorycznie zrobionego kosztorysu, ale mając doświadczenia z poprzedniego roku odnośnie tych 30 mln, 
powiem szczerze, że złożyliśmy ten wniosek bez wiary że takie dofinansowanie  dostaniemy. Potrzeba zauważyć 
jeszcze jedna rzecz- my na ta drogę dokumentacji nie mamy przygotowanej i kiedy zapadła decyzja  z dnia na dzień, bo 
myśmy się dowiedzieli o tym, że gmina Sorkwity…złożyliśmy dwa wnioski: wniosek na tą drogę Wędrychowską i 
wniosek na ul. Ogrodową w Warpunach. Kiedy dowiedzieliśmy się z UW że te dwa wnioski przeszły, przy czym 
wniosek mówić kolokwialnie załapał się na listę rezerwową, na początku się ucieszyłem ale ta radość szybko minęła. W 
marcu w momencie składania wniosku o dofinansowanie tej drogi  mowa była o 80% dofinansowaniu. 80% wg 
prowizorycznego kosztorysu ,który został wykonany żeby złożyć wniosek , koszt tego odcinka wyniósł około 840.000 
zł i okazuje się ,że ostatecznie  tego dofinansowania dostaliśmy 60% a te 60% z tej zadeklarowanej kosztorysowej sumy 
to jest raptem 501 .000 zł i bardzo szybko , nie chcąc podejmować sam decyzji-nie chciałem zwoływać rady, bo decyzje 
trzeba było podjąć bardzo szybko a my się dowiedzieliśmy  2 dni przed, a zwołanie sesji byłoby…poprosiłem Panią 
Przewodniczącą i Przewodniczących wszystkich komisji i postawiłem sprawę jasno wg. naszych symulacji wychodziło 
na to, że przy 60% dofinansowaniu i to najprawdopodobniej biorąc pod uwagę koszty materiałów które cały czas rosną, 
a mając także doświadczenie inwestycji drogowych z ubiegłych lat m.in. Burszewo, drogę podjazdową w kierunku 
nowo wybudowanej sali gimnastycznej to się okazało ,ze wszystkie kalkulacje kosztorysowe w zasadzie nie były 
trafione i dok każdej inwestycji trzeba było dofinansowywać. Do Burszewo dostaliśmy 50% dofinansowania ale tam 
była sytuacja taka, że przez 4 lata mieszkańcy nie korzystali z funduszu sołeckiego i myśmy te pieniądze odkładali i te 
350 m takiego „dywanika” bez podkładu wydaliśmy na to 164.000 zł. natomiast wracając do tematu tej drogi, gdybym 
ja  podpisał tę umowę to najprawdopodobniej nie byłoby , nie zmieścili byśmy się , to nie było by tylko po naszej 
stronie te 300 ileś tys. jestem przekonany  i przekonacie się , a na pewno ja będę obserwował jak te ceny będą się 
kształtowały w tych samorządach gdzie takie umowy zostały podpisane to myśmy symulacyjnie  obliczyli, że 
dofinansowanie do tego odcinak drogi która byłaby wykonana tylko i wyłącznie w standardzie drogi szutrowej nie 
asfaltowej żeby było jasne- wynosiło by 1 mln złotych. Jeśli mamy 501 tys dofinansowania drugie tyle dołożone do 
miliona to jest 500 tys, dlatego uczciwie powiedziałem tutaj do Przewodniczącej i Przewodniczących komisji, że ja 
mogę pojechać jeśli jest taka wasza wola to ja podpiszę tę umowę, ale wtedy należy zapomnieć o wielu inwestycjach, 
które mamy zaplanowane na rok następny w których potrzebny jest wkład własny. Proszę Państwa  zapominamy o 3 
pomstach, trzeba zapomnieć i odłożyć sprawę związana z budowa kanalizacji w Pustniku, gdzie mieszkańcy czekają 
wiele, wiele lat, gdzie jest gotowa dokumentacja. Czekamy teraz na jesieni będzie  ogłoszony konkurs przez Urząd 
Marszałkowski i chcemy złożyć stosowne wnioski to pytanie co powiedzą pozostali radni, pozostali Panie i panowie 
sołtysi z 19 pozostałych sołectw, gdybym ja im powiedział że pieniądze, które ewentualnie mogły by być na zadania 
które były by wykonane zostaną pochłonięte przez ten jeden odcinek drogi, który będzie wykonany w standardzie 
jeszcze  nawet do końca nie wiadomo w jakim. Przykład ,że roboty drogowe ,ze wykonawcy sobie ceny windują to jest 
przykład DK Nr 16, gdzie zgromadzono 600 mln na raptem 13 km i się okazuje, że wpłynęło 9 ofert po pierwszym 
przetargu gdzie zabrakło 103 mln. Jest teraz drugi przetarg, który tez nie wiadomo czy dojdzie do skutku. Teraz jeśli ja 
słyszę komunikaty że w naszym powiecie podpisano umowy na 4 mln to sa krótki odcinki. Przykład kiedy 
realizowałem tą drogę do szkoły podstawowej w Warpunach, dzwoniłem po firmach  drogowych, dobrze mi się 
współpracowało z jedna firmą, która wykonywała drogę w Burszewie po wielu perturbacjach i dzwoniłem do prezesa 
tej firmy , który powiedział ,ze na ten odcinek drogi, na który ma Pan te 100 .000 zł, bo tam bylo 50.000 zł 
dofinansowania z UW i 50.000 zł naszych to jest za mało na te 150 m drogi. Ja teraz będą obserwował jak inne 
samorządy będą to realizowały i obawiam się jak słyszę z komunikatu, że w Ełku z tego programu podpisano umowy 
na 40 mln to naprawdę tych firm drogowych na naszym terenie jest bardzo mało..i ceny jakie będą oferowali to nie będą 
to ceny oferowane w kosztorysach. Poza tym chcę powiedzieć, że realizacja tych umów musi być wykonana w ciągu 12 
miesięcy. Będą takie sytuacje, że przetargi nie będą dochodziły do skutku. Także szanowni Państwo, szanowni 
mieszkańcy Jędrychowa znacie mnie od wielu lat, wszelkie prośby z waszej strony w poprzedniej kadencji starałem się 
wykonywać nawet powyżej tych zaplanowanych, …tak-np. w ubiegłym roku sprawa wyłożenia podbruku to nie była 
sprawa zaplanowana w budżecie, także macie prawo Państwo uczestniczy w sesjach tylko chciałbym żeby nie odbierać 
tego ,ze ja jestem przeciw sołectwu Jędrychowo czy jakiemukolwiek innemu sołectwu.. Ja musze pamiętać, że ja mam 
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nie tylko sołectwo Jędrychowo a także 19 innych sołectw i o nich tez musze pamiętać.  
Mieszkaniec- my pamiętamy, że Pana wybieraliśmy.. 
Wójt Gminy Józef Maciejewski-  ja o tym wiem, ale nie tylko wy żeście mnie wybierali ale także inni mieszkańcy. 
Proszę Państwa ja myślałem, że zostało to przekazane, że będę nieobecny na zebraniu  
Sekretarz Małgorzata Rzekanowska- przekazali Pani radnej, że nikogo nie będzie.  
Radna Maria Gałązka- ..,że was nie będzie , dobrze słyszałam.  
Wójt Gminy Józef Maciejewski- miałem inne wcześniej zaplanowane spotkanie, także proszę Państwa nie mogę być 
w dwóch miejscach jednocześnie. Tym bardziej ,że zebrania w tej chwili są zwoływane trochę tak na ostatnia chwile i 
niestety nie mogę wszędzie być. Także jeśli chodzi o sprawę drogi tyle miałem na te chwile do powiedzenia.  Natomiast 
inne kwestie np.jeśli chodzi o geodetę Pani radna to jest tak ,ze jeśli pani cokolwiek Pani buduje to prace geodezyjne sa 
nieodłącznym elementem każdego procesu  inwestycyjnego. 
Radna Maria Gałązka- tak, oczywiście.. 
Wójt Gminy Józef Maciejewski- to po cóż podnosić ten temat i robić z tego aferę, na cała gminę, że jest Pani 
oszukiwana przez urzędników. 
Skarbnik Gminy Anna Łuciuk- jeśli cokolwiek jest proszę Państwa budowane to musi mieć dokumentację i wchodzą 
w skład inwestycji.. 
Radna Maria Gałązka- ale ja nie kwestionuję zrobienia dokumentacji. Ja kwestionuje odsyłanie geodety do mnie 
żebym ja mu zapłaciła.. 
Skarbnik Gminy Anna Łuciuk- Pani powiedziała ,że powstał problem w referacie jak nie w referacie RBG to w PF. 
Radna Maria Gałązka- no nie w Pani referacie.. 
Skarbnik Gminy Anna Łuciuk- ale referaty są tylko dwa.  
Radna Maria Gałązka- no to w tym drugim.. 
Skarbnik Gminy Anna Łuciuk- do mnie przyszła dziewczyna i pyta czy zapłacimy, mówię że owszem zapłacimy w 
ramach funduszu sołeckiego, bo jest to w ramach inwestycji. 
Radna Maria Gałązka- i wszystko w porządku ja też nie kwestionowałam, że trzeba zapłacić i zapłacimy.  
Skarbnik Gminy Anna Łuciuk- kolejne niedomówienia… 
Przewodnicząca rady Gminy- ja chciałam w kwestii uzupełnienia tego co mówił Pan Wójt dodać t na spotkaniu padła 
też deklaracja tego ,że ta droga musi być naprawiona, mimo że nie ma tych 500 tys zł to zaplanowane  będzie w 
budżecie na kolejny rok o 100.000 zł więcej na remont dróg gminnych i zakup kruszywa.  
Wójt Gminy Józef Maciejewski- w  mijającym roku w ramach wydzielonych funduszy sołeckich, te sołectwa które 
sobie tego zażyczyły, wydzieliliśmy środki w kwocie około 80.000 zł na zakup dobrego kruszywa w wyniku 
przeprowadzonego przetargu. Odwiedziliśmy kilku wytwórców tego surowca, zapadła decyzja, że zakupimy 2400 ton 
kruszywa dobrego na drogi i chcemy aby co roku  w następnym okresie planować w budżecie o 100 000 zł więcej na 
drogi i utrzymywać w takim standardzie ,żeby dało się po nich jeździć i poprawiać ich stan techniczny. Chcemy to 
solidarnie robić na terenie całej gminy , nie tylko jednej  miejscowości, bo proszę Państwa za pół miliona to ja bym 
…biorąc pod uwagę ile km dróg udało nam się doprowadziić za te 70.000 zł to myślę, że kilkanaście ładnych km, a 
dróg na terenie gminy zinwentaryzowanych geodezyjnie mamy około 400 km. Po różnych anomaliach pogodowych te 
drogi sa tak zdewastowane zwłaszcza na wiosnę, ale solidarnie i ze zrozumieniem żeby nikt nie czuł się pokrzywdzony. 
W tych sołectwach, które dostały kruszywo zadowolenie jest , bo rozmawiałem i sołtysami. Proszę brać pod uwagę ,że 
tych zadań na terenie gminy jest bardzo dużo..ja musze niestety w tym skromnym budżecie dokonywać trudnych 
decyzji z którymi nie wszyscy  muszą się zgodzić, ale patrząc długofalowo ja musze dbać również o budżet i  żebyśmy 
mogli również pozyskiwać środki zewnętrzne. W mojej filozofii  zarządzania jest tak, że tam gdzie jest możliwość 
pozyskania środków z zewnątrz te inwestycje będą zawsze miały priorytet, a że tutaj akurat trafiło się tak ,że po naszej 
koszty, wysokość dofinansowania i zabezpieczenia środków własnych wg. szacunku byłoby to pół mln. Ze względu na 
szacunek do pozostałych nie mogłem na to pozwolić, choć wtedy zdałem się na opinie Pani Przewodniczącej i 
Przewodniczących Komisji i powiedziałem jak wy powiecie dzisiaj, że mam pojechać i podpisać te umowę to pojadę, 
ale wtedy  kiedy jesteśmy w przede dniu konstruowania nowego budżetu trzeba zapomnieć o wielu inwestycjach. Jeśli 
jesteście tutaj Państwo zgromadzeni jako mieszkańcy sołectwa Jędrychowa to ja sobie wyobrażam sytuacje, że podobny 
manewr wykona kilku radnych , którzy odejdą z kwitkiem gdzie mamy gotowe dokumentacje na pomosty m.in..  
Borowie, Kozłowie i Rybnie.  
Mieszkanka- panie Wójcie jeśli skalacie wniosek i z automatu wiecie, że nie przejdzie, że… 
Wójt Gminy Józef Maciejewski- nie, proszę Panią. Proszę mi wierzyć, że jeśli byłoby to te 80% dofinansowania tak 
jak była mowa w momencie kiedy wniosek był składany to proszę mi Wierzyc ,że byśmy się nie zastanawiali nad tym , 
to te 200.000 zł byśmy znaleźli. Natomiast jeśli jest to 60 %, choć niektóre gminy dostały 70%, niektóre  jeszcze mniej 
bo 50%, to jest dokument, który  jest dostępny na stronie internetowej Wojewody. Z pełną odpowiedzialnością i pełnym 
szacunkiem ja dla 2 km drogi w standardzie szutrowym nie będę ryzykował tego, że inne pozostałe zadania, które 
mamy zaplanowane, na które ludzie czekają od wielu lat po prostu w 2020 r a może i 2021, bo jak słyszymy, że nam się 
zabiera środki  jeśli chodzi o udział w podatku PIT, że będą podwyżki dla nauczycieli ale nie wiadomo czy w 
przyszłym roku cos takiego będzie , czy zostaną zabezpieczone środki..na oświatę my dostajemy subwencję ponad 4 
mln a wydatki w skali gminy 6,5 mln i 2 mln trzeba znaleźć i nikt mnie oto nie pyta. W poniedziałek mieliśmy 
posiedzenie Stowarzyszenia Związku Gmin Warmińsko-Mazurskich  zaapelowaliśmy : skoro tak kształtowane sa płace 
w oświacie, rząd zabierze finansowanie nauczycieli to będziemy mieli tylko remonty szkół itd. Proszę o pełna 
wyrozumiałość, ja rozumiem, że to co jest dla was ważne to ja  całkowicie rozumiem i proszę zrozumieć, że ja też 
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musze w jakiś sposób solidarnie ta naszą sorkwicka biedę dzielić. Dziękuje bardzo. 
Mieszkaniec- czy są sprawy ważniejsze jak pomosty, chodniki itp… Czy sa sprawy ważniejsze jak pomost żeby ktoś 
się tam wykapał, czy  kupa ludzi która nie może przejechać drogą… 
Wójt Gminy Józef Maciejewski- proszę państwa ..sa sprawy ważne i ważniejsze.. na pomosty ludzie czekają kilka lat. 
Jeśli my mamy możliwość pozyskanie środków zewnętrznych, które sa znaczone i  tylko na to, bo na drogi tam nie ma 
to Ci którzy czekają tak długo powiedzą mi Panie wójcie to do widzenia… 
Przewodnicząca Rady Mariola Plichta- czy to jest adekwatna do tego, czy Państwo będziecie zadowoleni z tego jak 
będziecie mieli drogę usypana z kamyków za milion złotych? Czy to będzie dla was satysfakcjonujące na lata? Za te 
pieniądze, które trzeba by było dołożyć do tej drogi, nawet za połowę tej kwoty byśmy zakupili kruszywo to jesteśmy w 
stanie zrobić te drogę też. Ona będzie przejezdna, nie będzie może tez tak idealna, ale nie będą wydane tak ogromne 
pieniądze. Chce żebyście państwo wiedzieli że do 30 września jest termin składania wniosków do budżetu i już na 
chwile obecną wpłynęło tych wniosków mnóstwo i nie sa to wnioski z kosmosu, to wnioski radnych, sołtysów , rad 
sołeckich. Każdy chce aby na jego  terenie było cos zrobione. Ważne sa dla nich rzeczy, które dla Pana sa błahe.. Wy 
decydujecie o tym za pośrednictwem waszej radnej i sołtysa już wpłynęły wnioski i chcielibyście tak jak i my żeby te 
wnioski były zrealizowane, a nie pieniądze wszystkie wydane na jedną drogę i tak naprawdę zadowolenia z waszej 
strony też nie będzie.  
Mieszkaniec- proszę przyjechać do mnie samochodem i zobaczy pani czy go nie porysuje. Prosiłem o wykoszenie 
drogi … 
Przewodnicząca Rady Mariola Plichta- zapraszaliśmy dziś Dyrektora PZD , nie przyjechał. Ja rozumiem może to 
droga gminna to bierzemy to na siebie, ZGK w Warpunach wykasza, jest pan Prezes.  
Prezes ZGK- musimy ustalić kwestie czy my mamy wykaszać wszystkie pobocza kosząc trawę czy tylko 
zakrzaczenia?  
Mieszkaniec- i jedno i drugie.. trzeba zainwestować w niszczarkę  to jedna osoba obsługuje.  
Przewodnicząca Rady Mariola Plichta- ja powiem, bo może nie wszyscy maja świadomość. Budżet na rok 2020 na 
inwestycje wynosi około 500 .000 zł i albo zrobimy jedna drogę usypana z kamieni w Jędrychowie i możecie Państwo 
nie składać wniosków do budżetu, bo budżet tego nie udźwignie. My stanęliśmy przed taka decyzją.  
Mieszkanka- my nie mamy chodników, oświetlenia inni nie rysują sobie aut.. 
Mieszkaniec- my nie prosimy o chodniki, nigdy oto nie składaliśmy, my nie mamy pomostów, świetlicy, dróg 
przejezdnych. Wg mnie takie sprawy strategiczne czy wniosek odrzucić czy przyjąć to powinna się większość 
wypowiedzieć, nie 2 czy 3 osoby.. 
Wójt Gminy Sorkwity- ale tam chodników nie będzie, byłoby to nieuzasadnione. Sam Pan widzi ile dziś jest zdań na 
temat dróg. Powiedziałem już dziś podpisze umowę to zapominamy o innych inwestycjach. Przyszło was tu na sesję w 
ramach demonstracji rozumiem i wywierania nacisku.. nawet gdyby was przyszło 10 razy tyle ja swojego zdania nie 
zmienię, w trosce oto, żebyście później nie zarzucili mi że wójt zadłużył gminę.  
Mieszkanka- to proszę nie składać obietnic, których nie może Pan zrealizować. 
Przewodnicząca Rady Mariola Plichta- ale ta droga zostanie naprawiona.. 
Wójt Gminy Sorkwity- rozpoczęliśmy dopiero te kadencje. Jeśli chodzi o oświetlenie to na terenie całej gminy o czym 
informowałem i w ulotce, która Pani radna ma jest, zmodernizowaliśmy na terenie gminy istniejące oświetlenie i trzeba 
szerzej patrzeć. Wtedy płaciliśmy niesamowite rachunki. W Jędrychowie nie było istniejącego oświetlenia… 
524 punkty świetlne zostały wymienione i o tym na zebraniu mówiłem. Tam gdzie istnieją słupy to my uzupełniamy w 
tych miejscach gdzie jest bardzo prosto z punktu  widzenia technicznego dowiesić tylko punkt świetlną, ale tam gdzie 
trzeba wykonać  dokumentację ( Gieląd tez się dopomina od kilku lat)  
Mieszkaniec- czy Wójt brał pod uwagę co będzie się działo jak zacznie się remont 16-tki? Tam będzie pętla, co będzie 
na wiosnę i na jesień z naszą drogą.  
Wójt Gminy Sorkwity- ta droga od skraju miejscowości Sorkwity ona zostaje, staje się drogą lokalną tzw. serwisówką. 
Ruch będzie puszczany ta drogą. Nie będę dyskutował nad tematami związanymi z rozwiązaniami komunikacyjnymi  w 
momencie realizacji  tej dużej inwestycji. Na pewno będziemy się nie raz spotykać z GDDKiA i rozmawiać o tym 
problemie. Jeśli będzie to dotyczyło naszych dróg będziemy występować z roszczeniami o naprawę i doprowadzenie do 
pierwotnego stanu.  
Sołtys Jełmunia- odnośnie wykaszania poboczy z trawy, uważam że każdy powinien kosić to przy swojej działce czy 
polu. Ja tak robię.  Mieszkam na Kolonii i obkaszam drogę dwa razy do roku i nie ma problemu.  
Radny Zygmunt Duda- temat był już poruszany, chodzi o wyjazd komisji . Żaden sołtys nie przyjechał tylko pani 
Maria,z tego co pamiętam to w zaproszeniu było zwołuje komisje wyjazdową członków komisji rolnictwa i zapraszam 
sołtysów do uczestnictwa podczas pracy komisji w Pani/Pana sołectwie a nie w całej gminie. Nie byłem na to 
przygotowany. Samochód 6-osobowy komisja 6 osób + pracownicy Urzędu . Przyjechała pani Maria, powiedziałem że 
nie jestem na to przygotowany i nie ma miejsca. Obraziła się. Okazało się ,że zwolniło się miejsce, bo jedna osoba 
zrezygnowała poszedłem po Panią Marię żeby wróciła, niestety teraz już nie, obrażona…poinformowałem, że każdego 
sołtysa będziemy prosili do lustracji jak będziemy w sołectwie, wcześniej tel. wykonała Pani protokolantka, Pani Maria 
odpowiada teraz ja mam was gdzieś.. tak to zabrzmiało.. 
Przewodnicząca Rady Mariola Plichta- było zaproszenie każdy z sołtysów na swoim terenie mógł dołączyć do 
komisji i uczestniczyć, było to nawet wskazane.. Dodam ,że ta sytuacja nie powinna była się wydarzyć, pani Maria jest 
sołtysem i radna i może uczestniczyć w każdej komisji. Niedomówienie jak zwykle. Zamykam ten temat.  
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Dot. pkt 12. Informacja Wójta o pracach w okresie między sesjami.   
 
Od ostatniej X sesji Rady w dniu 23.08 br., wydałem jako Wójt Gminy  14 zarządzeń oraz przygotowaliśmy 7 
projektów uchwał,  uczestniczyłem w: 
2.09- rozpoczęcie roku szkolnego w SP w Sorkwitach i SP w Warpunach oraz Choszczewie. 
4.09- Wojewódzki Okrągły Stół Edukacyjny oraz zebranie w sprawie zmiany funduszu sołeckiego w Sorkwitach. 
8.09- dożynki Gminne w Choszczewie. 
11.09- odsłonięcie pomnika poświęconego mieszkańcom  wsi Surmówka, którzy stracili życie na frontach I wojny 
światowej. 
14.09- nabożeństwo w Kościele Ewangelicko-Augsburskim w Warpunach w związku z zakończeniem remontu wieży 
na kościele oraz dożynki sołeckie w Gizewie. 
17.09- odbiór ścieżki pieszo-rowerowej wokół Jez. Lampasz w Sorkwitach. 
21.09- pożegnanie lata w Starym Gielądzie. 
22.09-miedzywojewódzki turniej młodzików organizowany przez Warmińsko-Mazurski Związek Kolarski. 
23.09- walne zgromadzenie Związku Gmin Warmińsko-Mazurskich. 
 
 
Dot.pkt 13. Sprawy różne.  
 
Mieszkaniec- chciałbym się dowiedzieć do kogo należy świetlica wiejska i boisko w Kozłowie. Do świetlicy i na 
boisko nie są wpuszczani wszyscy mieszkańcy, zwłaszcza młodsi. Sa lepsi, równiejsi. Jest akurat Pani sołtys i pan z 
rady sołeckiej może trzeba im wytłumaczyć do kogo to należy. Wczoraj była awantura wyganiano mojego syna z 
boiska. Doszło nawet do rękoczynów, czy świetlica służy dla wszystkich czy dla rady sołeckiej dla organizowania 
imprez alkoholowych?.. 
Mieszkanka- ja odnośnie wyganiania z boiska, jestem świadkiem tej sytuacji. Mój mąż i jeszcze jeden Pan należą do 
rady sołeckiej. Przygotowujemy się do jutrzejszej imprezy pieczony ziemniak, wiec postanowili pójść przygotować 
teren i przyjechało dwóch chłopców na skuterach, którzy nie weszli na teren boiska, stali przed. Pili tam alkohol ale 
zobaczyli nas i nie wjechali skuterami na boisko. Jak przyszedł syn Pana ..od razu weszli ze skuterami na boisko i 
członkowie rady sołeckiej zwrócili im uwagę żeby wyprowadzili skutery przed ogrodzenie i nie było to skierowane do 
syna Pana…tylko dwóch pozostałych osób, którzy nie sa mieszkańcami sa naszej miejscowości. Skończyło się tak, że 
dostałam tel z groźbami.. jeśli jeszcze raz zwrócę uwagę synowi Pana….od tego się zaczęło a skoczyło się tak, że syn 
Pana…zaatakował mojego męża, zaczął go bić pięściami. Nie głosiliśmy tego na policję,…mamy problem z młodzieżą, 
która nagminnie przeszkadza nam w jakichkolwiek działaniach. My jako rada sołecka poczuwamy się do tego aby we 
wsi był porządek.. 
Przewodnicząca Rady Mariola Plichta- szanowni państwo rozwiązujcie problemy w swojej miejscowości tego typu 
zgłaszając na policję, jest dzielnicowy trzeba się z nim kontaktować. My jako rada nie jesteśmy od tego żeby 
rozwiązywać problemy typu, że ktoś komuś grozi, bije czy wygania ..owszem te obiekty należą do Gminy ale piecze 
nad nimi sprawuje GOK i sołectwo czyli rada sołecka. Nie oznacza to, że rada sołecka będzie decydowała o tym kogo 
wpuścić na świetlicę kogo nie, natomiast  nie będziemy rozwiązywać wasze problemy wewnętrzne w miejscowości, 
gdzie powinien zainterweniować dzielnicowy a jeśli nie to należy jechać do KPP i złożyć zawiadomienie.  
Mieszkanka- klucz jest dostępny dla wszystkich, nigdy nie było nikomu odmówione ,że nie może wejść na świetlicę. 
Były panie Z koła Gospodyń które siedziały od 17tej do późnych godzin, które przygotowywały potrawy to żadne 
dziecko nie przyszło na świetlicę a nagle sa pretensję że ktoś nie może korzystać.  
Radna Justyna Gałka- osoby niepełnoletnie nie maja prawa wchodzić same na świetlicę. Musze być pod opieka osoby 
pełnoletniej.  
Dyrektor GOK Wojciech Gniady-  świetlica jest do dyspozycji sołectwa. Pani Sołtys posiada klucze, dysponuje 
pomieszczeniami w świetlicy i za nie odpowiada to my się ze sobą będziemy rozliczać jeśli powstaną tam jakieś 
szkody. Nikt inny poza Panią Sołtys za to nie odpowiada. Kolejna rzecz jest taka, że zabraniam udzielania kluczy 
osobom niepełnoletnim, mogą tam przebywać jeżeli będą pod opieka osoby pełnoletniej . Z piciem alkoholu.. to nie jest 
szkoła, oczywiście świetlica nie jest od spożywania alkoholu ale jeśli zbierają się tam poszczególne organizacje to 
trudno, żeby chować kieliszki itp. Sa świetlice gdzie odbywają się uroczystości urodziny, chrzciny , wesela itp. Trudno 
wymagać by nie był spożywany.  
 
Dot.pkt 10 Zamknięcie Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta  zamykam XI Sesję Rady Gminy Sorkwity. 
 
 
  Protokół sporządziła:                                                                                                     Przewodnicząca Rady Gminy  
Magdalena  Krawczyk                                                                                                                         Mariola Plichta 
                                                             
 


